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Ympäristöministeriö



Ampumaradat ja viranomaisohjauksen 

tulevaisuuden näkymät – seminaari. 

• Ampumaratoja on Suomessa  yli 600, melkein joka 

kunnassa sijaitsee vähintään yksi rata

• Ampumaurheilua harrastavia on erittäin runsaasti (n. 

500 000), metsästäjiä liki 300 000 

• Puolustusvoimilla on 50 rata-aluetta, joilla yhteensä 200 

rataa 

• Harrastajien määrä on nousussa

• Koska ratoja on paljon, on myös niitä valvovia ja niille 

ympäristölupia myöntäviä viranomaisia paljon

• => Yhdenmukaisen ympäristönsuojelun vaatimustason 

löytäminen on haasteellista 
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Ampumaradat ja viranomaisohjauksen 

tulevaisuuden näkymät - seminaari

 * Ampumaratojen ympäristönsuojelua ja kaavoitusta 

koskeva keskustelutilaisuus pidettiin 

Ympäristöministeriössä  tammikuussa 2010

 * Ympäristöministeriöltä toivottiin mm:

– Viranomaisille tietoa hyvän 

ampumaradanympäristöluvan tekemiseksi => luvan 

käsittelyohje

– Selvitystä ampumaratoihin liittyvistä erityiskysymyksistä 

valtakunnallisesti yhdenmukaisen ympäristönsuojelun 

vaatimustason luomiseksi
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Ampumaradat ja viranomaisohjauksen 

tulevaisuuden näkymät - seminaari

 * Ympäristöministeriö  asetti toukokuussa 2010 

työryhmän (AMPY) laatimaan toivottua ohjeistusta 

ampumaratojen ympäristönsuojelun ja 

ympäristölupapäätösten yhdenmukaistamiseksi ja 

selkeyttämiseksi

 * Työryhmässä on ollut laajasti edustettuina 

ampumaratatoimintaan liittyvät eri sidosryhmät

 * Työn tuloksena on laadittu nyt lausuntokierroksella 

oleva ”Ampumaratojen ympäristönsuojeluopas”, joka 

sisältää muun muassa ohjeistuksen sekä 

ympäristöluvan hakijoille että lupaviranomaisille
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Ampumaradat ja viranomaisohjauksen 

tulevaisuuden näkymät - seminaari

 Edelleen kehitettävää:

 * Ampumaratoihin liittyvät määritelmät (ampumarata, 

ampumakeskus, ampumapaikka) tulee määritellä 

lainsäädännössä yhdenmukaisesti ja selkeästi

 => YM:n ja SM:n yhteistyönä meneillään olevissa 

YSL:n ja aselainsäädännön uudistamishankkeissa

 * Harkittava, voidaanko ampumaratojen hallinnollista 

taakkaa keventää laatimalla ampumaradoille 

toimialakohtainen normi ja siirtää suurin osa 

ampumaradoista ympäristöluvan sijasta 

rekisteröintimenettelyyn 
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Ampumaradat ja viranomaisohjauksen 

tulevaisuuden näkymät - seminaari

 * Ampumaratoja tulisi tiheään asutuilla seuduilla 

keskittää suurempiin ampumaurheilukeskuksiin

– Edut: hallittu ja laadukas ympäristönsuojelu, 

kustannusten tasaaminen (esim. BAT-tasoinen suojaus 

usein kallista), kansainvälisen ja kansallisen 

kilpailutoiminnan paremmat edellytykset, 

harrastusmahdollisuuden saatavuus hyvien 

liikenneyhteyksien kautta

 * Uutta ampumaratatoimintaa ei tulisi enää sijoittaa 

ympäristönkannalta riskialttiille alueille, kuten herkille 

pohjavesialueille

 * Vanha toiminta tulisi vähitellen ja hallitusti lopettaa 

tällaisilla alueilla
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Ampumaradat ja viranomaisohjauksen 

tulevaisuuden näkymät - seminaari

 * Kaavoitus luo pohjan hyvälle ratatoiminnalle

– Ampumaratatoiminnot tulee entistä tehokkaammin 

huomioida eri asteisessa kaavoituksessa

 * Ampumameluun, melualueisiin ja melunormeihin 

liittyvään perusproblematiikkaan tulee erikseen ottaa 

kantaa  ympäristöministeriössä meneillään olevan 

laajemman melutyön yhteydessä

 Summa summarum:

 AMPY-työryhmän jatkotyötä koskevat linjaukset tulee 

toteuttaa mahdollisimman nopeasti.
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Ampumaradat ja viranomaisohjauksen 

tulevaisuuden näkymät – seminaari

 * Ympäristöministeriö haluaa kiittää kaikkia AMPY 

työhön osallistuneita arvokkaasta ja erinomaisen 

hyvästä ja rakentavasta yhteistyöstä !

 Kiitos:

– Ampumaharrastusfoorumi

– Puolustusministeriö, opetusministeriö ja 

sisäasiainministeriö

– Puolustusvoimat, Suomen ympäristökeskus, Suomen 

Kuntaliitto

– Uudenmaan ELY-keskus, Itä-Suomen AVI, Keski-

Uudenmaan ympäristökeskus ja

– kaikki asiantuntijat ja kommentoijat
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